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Aktuální zprávy z činnosti Centra společných služeb dobrovolného svazku obcí CHOPOS 

kancelář: 
CHOPOS 
Křižíkova 1424 
256 01 Benešov 

 

Ing. Miroslav Kratochvíl, manažer CSS 
tel: +420 777193556 
e-mail: kratochvil@chopos.cz 

Jana Kovářová, specialista pro rozvoj mikroregionu 
tel: +420 702038250 
e-mail: kovarova@chopos.cz 

Anna Půtová DiS., specialista na veřejné zakázky 
tel: +420 724592215 
e-mail: putova@chopos.cz 

 
 Půlnoční výstup na rozhlednu Špulka 
Centrum společných služeb pomáhá nejen obcím s přebujelou administrativou a rozličnými projekty, 
ale také pořádá kulturní akce s regionálním dopadem. Jednou takovou je již tradičně Půlnoční výstup 
na rozhlednu Špulka, která se konala v poslední srpnový pátek na vrchu zvaném Březák, na jehož vr-
cholu se od roku 2014 tyčí rozhledna. V pořadí čtvrtý ročník se opět vydařil, počasí ideální a účast 
velmi vysoká. Již na první pohled bylo zřejmé, že se ke Špulce vydalo mnoho dětí, které přišly shléd-
nout pohádku „Jak zlatník ke štěstí přišel“ v podání Bářina toulavého divadla. 

Tím program zdaleka nekončil, ba naopak teprve začal. Díky podpoře Fondu hejtmanky Středočeského kraje, byl 
program obohacen o show biketrialisty Tomáše Žoržo Eibla, který pod Špulkou předvedl neuvěřitelné kousky na  
speciálním kole.  

Některé diváky dokonce zapojil do svého 
vystoupení, až kdekomu v žilách tuhla 
krev. Po hudební stránce zde vystoupily 
dvě výborné regionální kapely Po(KROK)  
a LemRoucha. Věřím, že se všem program 
líbil, což dokazuje i to, že někteří odcházeli 
od Špulky až za svítání. Letos ještě uspořá-
dáme Silvestrovský a Novoroční výstup. 
V příštím roce slaví Špulka 5. narozeniny, 
které bychom chtěli nějakou kulturní akcí 
připomenout.       mk   
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Centrum společných služeb realizuje projekt „Systém pro sběr  
biologicky rozložitelného odpadu v mikroregionu CHOPOS“ 

Starostové většiny obcí sdružených v dobrovolném svazku obcí CHOPOS se před rokem rozhodli vytvořit  
v území společný systém sběru a svozu biologicky rozložitelného odpadu (dále BRO). S tímto cílem byl zpracován 
projekt a předložen s žádostí o podporu do dotační výzvy  Operačního programu životního prostředí. Dne 10. 7. 
2017 byla zveřejněna informace, že předložený záměr uspěl v konkurenci řady podobných projektů a byl vybrán 
k dotační podpoře.  Občané čtrnácti obcí se konečně dočkají služby, kterou obcím ukládá zákon.  Věříme, že výsled-
ný systém bude ku prospěchu všech. 
O čem vlastně projekt je? 
Do spádové oblasti projektu je zahrnuto území 14 obcí (7 obcí 
svazku se do projektu nezapojilo, protože s BRO nakládají 
vlastním způsobem).  
Svým charakterem se jedná o malé obce od 60 do 1600 obyvatel. Převládá zde zástavba rodinných domů s podílem 
88 %, ve které žije celkem 5611 obyvatel. V počtu obyvatel nejsou zahrnuty chalupáři a chataři, kteří se také na BRO 
v nemalé míře podílí. Navrhovaný projekt ovlivní produkci biologicky rozložitelných odpadů (kód 20 02 01), rostlin-
né složky kuchyňských odpadů (kód 20 01 08) a částečně dřevěné odpady (kód 20 01 38). 
Projekt tedy řeší pořízení a následně provozování 34 velkoobjemových 
kontejnerů o objemu od 3 m³ do 9 m³, které budou dle požadavku obcí 
rozmístěny po jednotlivých osadách. Dále bude pořízen mobilní štěpko-
vač a drtič BRO. Pomocí štěpkovače dojde k snížení objemu dřevěné 
hmoty na minimum. Drtič BRO naopak sníží objem zeleného odpadu, a 
tím se sníží převozní náklady a zvýší kvalita BRO předávaného do kom-
postáren. Původní záměr obsahoval i pořízení nákladního automobilu do 
celkové hmotnosti 7,5 tuny s nosičem kontejnerů a hydraulickou rukou 
pro manipulaci s biologickou hmotou (tráva, větve apod.). Hydraulická 
ruka má nesporné výhody při svozu odpadu. Pomocí ruky bude možné 
přetřídit obsah kontejneru a naložit pouze to, co do BRO patří. Svoz bude 
možné uskutečňovat bez ohledu na naplněnost kontejnerů. Prakticky se 
vozidlem opatřeným vyšším kontejnerem a hydraulickou rukou obslouží 
více svozových míst ve stejný den. Sníží se doba tlení bio složky v kontej-
nerech, přirozeně také zápach, který je jistým doprovodným jevem.  
Současné dotační podmínky však neumožňovaly pořízení popisované techniky a z tohoto důvodu byl svozový auto-
mobil z projektu vyčleněn. Starostové si uvědomují, že je nezbytné zajistit svozový automobil a pořídit ho již z vlast-
ních prostředků. Takový automobil byl již nalezen a pořízen za přiměřenou cenu viz obr. Předpokládané celkové 
náklady projektu 3 mil. Kč. Předpokládaný termín rozmístění kontejnerů březen-duben 2018.                                     mk 

 

Zapojené obce počet kontejnerů 

Bílkovice 2 
Český Šternberk 1 

Divišov 2 

Drahňovice 1 

Chotýšany 3 
Litichovice 1 

Petroupim 2 

Postupice 3 
Soběhrdy 3 

Struhařov 5 

Teplýšovice 5 
Třebešice 1 

Vranov 3 

Všechlapy 1 
CHOPOS 1 

CELKEM 34 

 

Podobné kontejnery budou pořízeny 
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Skupinový vodovod CHOPOS 
V roce 2016 jsme začali s projektováním a během druhé 
poloviny loňského roku shromažďovali potřebná vyjád-
ření a souhlasy. Stavbou hodláme zatížit povětšinu 
obecní, případně státní pozemky, přesto místy prochá-
zíme i přes pozemky soukromé. Kladně hodnotím přístup 
soukromých vlastníků, kteří nám velmi ochotně potvrzo-
vali souhlasy. Krátce jsme se zadrhli na souhlasu od Že-
livské provozní a. s., která náš záměr podrobila hlubšímu 
zkoumání, zejména s ohledem na možná rizika  
a množství odebírané pitné vody. Připomenu, že se do 
společného projektu zapojily obce Čakov (pro Vlkov, 
Tatouňovice, Čakov), Divišov (pro Křešice), Ostředek (pro 
Ostředek a Mžížovice), Vranov (pro Vranov, Vranovskou 
Lhotu a Bezděkov), Teplýšovice (pro Teplýšovice a Čeňo-
vice), Struhařov (pro Struhařov a Bořeňovice)  
a Chotýšany. Původně mělo dojít k napojení štoly ve 
Vranově a v Křešicích, kde nad připojením v Křešicích 
visel od začátku otazník. Želivská provozní a.s. nakonec 
rozhodla, že připojení ve Vranovské Lhotě je neefektivní 
a více rizikové, a tak povolila připojit náš společný sys-
tém pouze v Křešicích. Musím podotknout, že povolená 
varianta je pro nás výhodnější. Vodu budeme jímat pou-
ze do vodojemů v Zálesí a odtud distribuovat pitnou 
vodu gravitačně do všech připojených osad.  

 

 

 

 

 

 

 

Nyní máme již územní souhlas, projektovou dokumenta-
ci pro stavební povolení a současně už projektanti kreslí 
dokumentaci pro provedení stavby. Ještě letos bychom 
chtěli získat stavební povolení, nejlépe koncem roku 
vybrat v souladu se zákonem o veřejných zakázkách do-
davatele stavby a požádat o dotaci z Operačního pro-
gramu životního prostředí. V žádosti o dotaci bude uve-
deno, že se na vodovodní řad připojí všichni trvale žijící 

obyvatelé, neboli EO či EQ. Nic jiného nám ani 
nezbývá a věřím, že tuto povinnost 100% splníme. 
Aby tomu tak bylo, stanovíme podmínky, ve kte-
rých zvýhodníme, resp. spíše znevýhodníme kaž-
dého, kdo by se v okamžiku výstavby vodovodu 
odmítl připojit a později by o připojení požádal. Pro 
tyto případy a věřím, že jich nebude mnoho, sta-
novíme cenu. Věřte, že k těmto krokům budeme 
přistupovat neradi, ale musíme tím snížit riziko, 
které je v součtu peněz velmi vysoké. Nesplníme 
počet připojených obyvatel, vracíme dotaci. Riziko 
nám podstatně snižují obce Struhařov a Chotýšany. 
Zde již mají veřejný vodovod rozveden a zdejší 
obyvatelé jsou na tento komfort, za který si také 
adekvátně platí, zvyklí. Nesmíme tedy dopustit, 
abychom zmíněné riziko podcenili. Na druhou 
stranu je třeba si uvědomit, že připojit obce na 
veřejný vodovod z ÚN Želivka je jedinečná a neo-
pakovatelná příležitost. Připojené obce budou, co 
do množství i kvality pitné vody soběstačné. 

Cenu vodného zatím neznáme, ale jak už jsem při 
řadě diskuzí uvedl, děláme vše proto, aby byla 
nejnižší. Budeme napojeni, tak říkajíc přímo u zdro-
je, nebudeme tedy kupovat vodu od překupníků a 
navíc si chceme spravovat vodovod sami. Při výbě-
ru materiálů a technologií chceme jít střední ces-
tou, použít kvalitnější materiály, ale za přiměřenou 
cenu.  

 

 

 

 

 

 
V současné době pracujeme na podmínkách reali-
zace individuálních přípojek a výpočtu pravděpo-
dobného vodného. Také připravujeme podmínky 
pro výběrové řízení na stavbu vodovodu. 
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Víceúčelové sportovní 
hřiště v Chotýšanech 

S pomocí Centra společných služeb vznikají 
nejen společné, ale i individuální projekty 
jednotlivých členských obcí DSO CHOPOS. 
Jeden z takových projektů byl koncem roku 
2016 dokončen v Chotýšanech. Nápad na 
vybudování hřiště se zrodil v hlavách míst-
ních dětí, provozujících tzv. parkour - umě-
ní pohybu překonávání překážek, které 
neměly kde trénovat a oslovily starostu 
obce, pana Bohuslava Kováře.  

Při plánování se projekt rozrostl o venkovní 
posilovnu – workout, trampolínu a prostor 
pro rampy na koloběžky a in-line brusle. 
Dětské hřiště pro ty nejmenší se nachá-
zí téměř v každé obci, ale prostor pro nácti-
leté a dospělé je spíše výjimkou, i proto se 
vedení obce rozhodlo návrh podpořit  
a podat žádost o dotaci. Možná právě ori-
ginalita tohoto projektu rozhodla o dotační 
podpoře Ministerstva pro místní rozvoj, 
které přispělo na jeho financování částkou 
400.000,- Kč. Obec investovala zhruba 
700.000,- Kč.  

V současné době je víceúčelové hřiště pro 
svou výjimečnost hojně využíváno nejen 
místními obyvateli, ale i návštěvníky ze 
širokého okolí. Obec má v plánu prostor do 
budoucna rozšířit o hřiště na míčové hry, 
cvičební prvky pro seniory, hasičskou dráhu 
nebo aktivity pro menší děti.                        jk 
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